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10. Expedient 10073/2020. Moció per solidaritzar-se amb el poble Sahrauí
davant els atacs del Marroc.

Desfavorable Tipus de votació:   Ordinària  
- A favor: 5.

   5 dels membres del Grup Xàtiva Unida.
- En contra: 16.

 10 dels membres del Grup Socialista, 

   4 dels membres del Grup Popular, i

   2 dels membres del Grup Ciudadanos.
- Abstencions: 0.
- Absents: 0.

El Sr. Alcalde informa que pel portaveu del Grup Socialista s’ha presentat una
esmena a la moció formulada pel portaveu del Grup Xàtiva Unida.

El secretari, a petició del Sr. Alcalde informa verbalment que, l’esmena a està
moció que ha presentat el portaveu del grup municipal Socialista, no es pot
tractar en aquest apartat, sense el consentiment del proponent de la moció.

Preguntat en aquest mateix acte, el Sr. Miquel Lorente López, portaveu del
grup  municipal  Xàtiva  Unida,  i  proponent  de  la  moció,  manifesta  que  no
accepta el tractament de l'esmena juntament amb aquella per ell presentada.

Pren la  paraula  el  Sr.  Alcalde  i  diu  que  es  tracte  independent  la  moció,  i
desprès  per  despatx  extraordinari  la  esmena  presentada  com  a  moció
d’urgència.

Seguidament  el  secretari  informa,  de  la  presentació  de  la  moció  pel  grup
municipal  Xàtiva  Unida,  i  procedeix  a  donar  lectura  de  la  part  dispositiva
d'aquesta, sent el tenor literal de la mateixa el següent:

"MOCIÓ  PER  SOLIDARITZAR-SE  AMB  EL POBLE  SAHRAUÍ  DAVANT
ELS ATACS DEL MARROC.

El  passat  divendres  13  de  novembre,  les  Forces  Armades  marroquines
violaren deliberadament l'acord de "l'Alto  el  fuego"  signat  entre les dues
parts  del  conflicte  al  Sàhara  Occidental  (Front  Polisario  i  el  Marroc)  en
enviar forces militars a través de tres rutes a l'est de la bretxa il·legal de
Guerguerat cap als civils sahrauís que es manifestaven pacíficament en la
zona des del 21 d'octubre. L'operatiu, que es considera un incompliment
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flagrant de l'acord, constitueix una agressió directa contra el poble sahrauí.

El Front Polisario i el Govern sahrauí responsabilitzen plenament al Regne
del  Marroc de totes  les perilloses conseqüències d'aquest  atac sobre la
seguretat  i  estabilitat  de  la  regió,  i  el  futur  de  l'Acord  de  Pau que  s'ha
estancat  durant  anys  a  causa  de  l'incompliment  del  referèndum
d'autodeterminació, que és l'únic pacte i acord signat entre les parts sota la
doble supervisió de Nacions Unides i la Unió Africana.

El poble sahrauí porta patint una tragèdia des de l'any 1975. Són múltiples i
reiterades les resolucions de l'ONU reconeixent el dret del poble sahrauí a
decidir el seu futur lliurement i la necessitat de buscar una solució justa i
pacífica  que  implique  el  seu  lliure  exercici  per  la  població  del  Sàhara
Occidental, culminant d'aquesta manera aquest procés de descolonització
inacabat.

L’estat  espanyol  té  un  deute  històric  amb el  poble  sahrauí  i  no  podem
oblidar la responsabilitat política, històrica i  ètica que té en el  procés de
descolonització definitiu del Sàhara Occidental. Sols cal recordar que el 29
de gener de 2002 el Consell de Seguretat de l’ONU indicava que Espanya
continua sent la potència administradora del Sàhara Occidental.

Per  tot  el  que s'ha  exposat  i  davant  la  situació  prebèl·lica  i  de  violació
flagrants dels drets humans als territoris ocupats, el Ple adopta els següents
acords:

1. Reafirmar la solidaritat i el suport de l'Ajuntament de Xàtiva amb el poble
sahrauí, en la seua justa lluita pels seus legítims drets i instar que el govern
d'Espanya continue defensant davant l'ONU el pla de pau per a la lliure
determinació del poble sahrauí (conforme la resolució 690 del Consell de
Seguretat de l’ONU d’abril del 1991).

2.  Reiterar  que  el  problema  del  Sàhara  Occidental  és  un  procés  de
descolonització  inacabat  que  ha  de  ser  solucionat  conforme  el  Dret
Internacional. Conforme a allò establit en la Resolució 2548 aprovada pel
Consell de Seguretat de l’ONU el 30 d’octubre de 2020, el govern de l’estat
espanyol així com les institucions de la Unió Europea i tota la comunitat
internacional han d’ajudar a assolir  a les parts una solució política justa,
duradora i acceptable, que ha de preveure la lliure determinació del poble
del Sàhara Occidental.

3.  Exigir  el  respecte  als  DDHH  en  els  territoris  ocupats  del  Sàhara
Occidental i l'immediat alliberament de tots els presos polítics sahrauís, i
conéixer el  destí  de més de 500 civils desapareguts i  151 presoners de
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guerra, tal com han demandat les organitzacions de defensa dels DDHH.
Igualment es considera imprescindible garantir el lliure accés als territoris
ocupats per a delegacions d'observadors i mitjans de comunicació; així com
demanar al Consell de Seguretat de l'ONU i a la Comunitat Internacional
que  adopten  les  mesures  necessàries  per  a  la  ràpida  aplicació  de
l'ampliació del mandat de la Missió de l'ONU per al referèndum al Sàhara
Occidental  (MINURSO)  per  a  garantir  el  respecte  dels  DDHH  en  els
territoris ocupats del Sàhara Occidental.

4. Incrementar l'ajuda alimentària i la cooperació amb la població sahrauí
que resisteix en condicions infrahumanes en els campaments de refugiats
sahrauís a Tinduf per a pal·liar les extremes condicions de vida dels seus
habitants i cobrir les necessitats alimentàries, educatives i d'allotjament.

5.  Instar  la  UE a  complir  la  STJUE,  en el  sentit  d'exigir  que cap acord
comercial entre la UE i el Marroc siga aplicable en el territori del Sàhara
Occidental, ja que, tal com assenyala aquesta resolució, el Sàhara no forma
part del Regne del Marroc.

6. Enviar aquesta moció a l'Ambaixador del Marroc a Madrid, a les autoritats
sahrauís, al Govern espanyol, a la UE i al Secretari General de l'ONU.“

El Ple de la Corporació, per cinc vots a favor (dels regidors del grup municipal
Xàtiva Unida) i setze vots en contra, (deu vots dels regidors del grup municipal
Socialista,  quatre  vots  dels  regidors  del  grup municipal  Popular  i  dos  dels
regidors  del  grup  municipal  Ciudadanos),  ACORDA: No  aprovar  la  moció
presentada.

La presidència dóna la paraula als portaveus dels grups polítics municipals, i
es produeixen les següents intervencions:

- La Sra. Maria Beltran Ferrero, regidora del grup municipal Ciudadanos,
manifesta que el sentit del vot dels membres del seu grup serà en contra.

-  El  Sr.  Eduardo  Llopis  Arnero,  regidor  del  grup  municipal  Popular,
manifesta que el sentit del vot dels membres del seu grup serà en contra,
atenent  a  criteris  d'oportunitat  política  no pot  donar  suport  a  aquesta
moció, i  sobretot pels termes en què es manifesten els punts d'acord,
comprometent els interessos del nostre país a nivell internacional.

- El Sr. Alfred Boluda Perucho, regidor del grup municipal Xàtiva Unida,
manifesta que el sentit del vot dels membres del seu grup serà a favor, i
repassa  la  part  dispositiva  de  la  moció  i  d'altres  mocions  aprovades
anteriorment pel Ple Municipal en els anys 2012, 2013 i 2014. La situació
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és dramàtica i la Comunitat Internacional ha de reaccionar, al igual que
l'Estat Espanyol que fins ara es mostra inactiu.

-  La  Sra.  Xelo  Angulo  Luna,  regidora  del  grup  municipal  Socialista,
manifesta que el sentit del vot dels membres del seu grup serà en contra,
i explica la posició del grup socialista la respecte, en defensa dels drets
del poble Sahrauí,  però no en els termes exposats en la proposta de
Xàtiva Unida.

El  Sr.  Alcalde  dóna  per  finalitzat  el  tractament  d'aquest  punt,  procedint  a
realitzar  la  votació  sobre  l'acord  proposat,  de  tot  això,  es  pot  consultar  i
escoltar en el fitxer d'àudio adjunt al document "punt.10.mp3" i en el vídeo que
podrà copiar l'enllaç en el seu navegador web per a la reproducció. 

Vídeo: video.punt.10

11. Expedient 10080/2020. Moció per a instar el Govern a modificar la Llei
Orgànica de modificació de la LOE per a augmentar la qualitat del nostre
sistema educatiu i garantir els drets fonamentals dels espanyols recollits
en la Constitució. 

Desfavorable Tipus de votació:   Ordinària  
- A favor: 6.

   4 dels membres del Grup Popular i

   2 dels membres del Grup Ciudadanos.
- En contra: 15.

 10 dels membres del Grup Socialista i 

   5 dels membres del Grup Xàtiva Unida.
- Abstencions: 0.
- Absents: 0.

El secretari informa, de la presentació de la moció pel grup municipal Popular,
i procedeix a donar lectura de la part dispositiva d'aquesta, sent el tenor literal
de la mateixa el següent:

"MOCIÓN  PARA  INSTAR  AL  GOBIERNO  A  MODIFICAR  LA  LEY
ORGÁNICA  DE  MODIFICACIÓN  DE  LA  LOE  PARA  AUMENTAR  LA
CALIDAD  DE  NUESTRO  SISTEMA EDUCATIVO  Y GARANTIZAR  LOS
DERECHOS FUNDAMENTALES DE LOS ESPAÑOLES RECOGIDOS EN
LA CONSTITUCIÓN.

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

41

AJUNTAMENT DE XÀTIVA
Acta Ple núm. 13 – Sessió Ordinària - 28 de novembre de 2020.

DILIGÈNCIA. Per a fer constar que la present video-acta consta de dos volums: V_I de la pàg. 1 a la 37 i V_II de la pàg. 38 a la 53.

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 4

YK
24

XC
N

TR
PD

SN
6P

X2
AQ

F4
2A

3 
| V

er
ifi

ca
ci

ó:
 h

ttp
s:

//x
at

iv
a.

se
de

le
ct

ro
ni

ca
.e

s/
 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 4

 d
e 

16

http://xativa.axialtic.es/video/va/ple-sessio-ordinria-celebrada-el-dia-28-de-noviembre-de-2020/10


                                                                               V_II

La nueva ley educativa, la Ley Orgánica de Modificación de la Ley Orgánica
de Educación (LOMLOE) o “ley Celaá” ha sido tramitada por el Gobierno de
España de espaldas a la comunidad educativa en particular y a la sociedad
española en general:
 Inició su trámite parlamentario en pleno estado de alarma y el Gobierno
ha  utilizado  la  situación  de  pandemia  para  acelerar  los  plazos
parlamentarios  y  hurtar  el  debate  que  una  ley  de  estas  características
exige.
 El proyecto de ley no ha sido informado por el Consejo de Estado ni por
el Consejo Escolar del Estado.
 Se ha rechazado la solicitud del Grupo Popular para que expertos y
representantes de la comunidad educativa (profesores, padres, alumnos,
etc.)  informaran  y  asesoraran  a  la  Comisión  de  Educación  y  FP  del
Congreso.  Un  hecho  sin  precedentes  en  el  debate  de  otras  leyes
educativas.
 La votación de todas las enmiendas al articulado y el debate público en
la  Comisión de Educación y Formación Profesional  del  Congreso se  ha
desarrollado en una única sesión. Los diferentes grupos parlamentarios han
tenido que debatir y votar en una única sesión más de mil enmiendas.

Además de esta falta de diálogo, consenso y transparencia, la "ley
Celaá" representa la imposición de un modelo caduco, anticuado y
superado, el de la LOE de Zapatero que condujo a nuestro país a
tasas  de  abandono  educativo  temprano  cercanas  al  30%.  La
LOMLOE representa un regreso a los principios de la LOGSE tan
nefastos para el conjunto del sistema educativo.

La  LOMLOE  (tanto  en  su  redacción  original  como  a  través  de  las
enmiendas  presentadas  por  PSOE  y  Podemos  en  connivencia  con  los
partidos separatistas) supone la ruptura del Pacto Constitucional en materia
educativa:

1.-Suprime las libertades educativas consagradas en el Artículo 27 de la
Constitución Española y con ello impide a las familias españolas elegir la
educación y el centro educativo que quieren para sus hijos.

2.-Ignora las competencias exclusivas del Estado establecidas en el Artículo
149 de la Constitución, de regulación de las normas básicas del desarrollo
del derecho a la educación y la libertad de enseñanza además de en la
obtención, expedición y homologación de títulos.

3.-Elimina la condición del castellano como lengua oficial del Estado y como
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lengua  vehicular  en  la  enseñanza,  en  el  marco  de  un  bilingüismo  o
trilingüismo integrador.

Desde el  Partido Popular consideramos la LOMLOE un ataque frontal  a
nuestra democracia y un freno para que nuestro sistema educativo alcance
los  niveles  de  calidad,  equidad  y  libertad  2  propios  de  los  sistemas
educativos  más  modernos  e  innovadores,  aquellos  que  han  permitido
avanzar hacia niveles muy importantes de conocimientos y competencias.
Por ello el Grupo Municipal Popular en el Ayuntamiento de Xàtiva, presenta
la siguiente:

PROPUESTA DE ACUERDO

1-  Instar  al  Gobierno  de  España  a  volver  al  Pacto  Constitucional  en
materia educativa y a respetar la doctrina constitucional en sus diferentes
sentencias que garantizan el derecho de las familias a elegir el modelo
educativo y el centro donde escolarizar a sus hijos.

2- Respetar y cumplir el Artículo 27.3 de la Constitución que obliga a los
poderes públicos a garantizar el derecho que asiste a los padres para
que sus hijos reciban la formación religiosa y moral que esté de acuerdo
con sus propias convicciones.

3- Adoptar las medidas oportunas para que la enseñanza de la lengua
castellana y las lenguas cooficiales no sea fuente de discriminación en el
ejercicio del derecho a la educación.

4-  Extender  la  gratuidad a las etapas post  obligatorias:  Bachillerato y
Formación Profesional y configurar la etapa de educación infantil de 0-3
años  como  una  etapa  voluntaria  y  gratuita,  garantizando  que  ningún
alumno quede sin escolarizar por razones socio-económicas.

5-  Garantizar  la  existencia  y  gratuidad  de  los  centros  de  educación
especial  tanto  en  la  red  pública  como  privada  concertada  como
elementos  importantes de un modelo educativo especializado y plural
que permita elegir a las familias la opción más adecuada a sus intereses
y necesidades.

6-  Incorporar  las  medidas  de  calidad  y  excelencia  referentes  en  los
países  de  nuestro  entorno  con  el  fin  de  superar  los  niveles  de
conocimientos y competencias exigibles a los sistemas educativos en el
marco  europeo:  evaluación  transparente  y  rendición  de  cuentas,
autonomía de los centros, refuerzo de la función directiva, etc.

7-  Respetar  los  cuerpos  nacionales  del  profesorado.  En  este  marco,
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aprobar un sistema de selección, formación y carrera profesional para los
docentes que permita situarle en el epicentro de la mejora de la calidad
del sistema educativo.

8-  Implantar  aquellas  medidas  que  incrementen  la  cohesión  y
vertebración  del  sistema  educativo  y  garanticen  la  igualdad  de
oportunidades:

 Creación  de  un  Fondo  de  Cohesión  Territorial  que  permita  una
financiación  adecuada  de  las  comunidades  autónomas  y  permita
actuaciones  preferentes  en  aquellas  zonas  geográficas  o  centros
educativos que precisen medidas de calidad específicas.
 Refuerzo de la Alta Inspección educativa para asegurar que el derecho
a  la  educación  sea  ejercido  en  igualdad  de  oportunidades  en  toda
España  y  que  las  enseñanzas  se  imparten  con  observancia  de  lo
dispuesto por la Constitución Española.
 Implantar una prueba general de Bachillerato, única en toda España
conducente  a  título  con  el  fin  de  garantizar  unos  niveles  básicos  de
calidad en todo el sistema y asegurar la igualdad de oportunidades en el
acceso a la universidad.
 Implantar un Plan de Evaluación General del Sistema Educativo, de
periodicidad trienal  que permita  al  estado disponer  de  un diagnóstico
certero del sistema y adoptar las decisiones adecuadas para la mejora
continua del mismo.
 Diseñar un currículo común en toda España que represente el 65% de
las enseñanzas comunes en sus propios términos en aquellas CCAA sin
lengua cooficial y el 55% en aquellas que tengan lengua cooficial. 

9- Avanzar hacia la modernización y transformación del sistema educativo.
En este sentido:

 Desarrollar un Plan integral para la modernización y transformación
digital del sistema educativo avanzando hacia el pleno dominio por parte
de todos los alumnos de las competencias digitales
 Incorporar  la  obligatoriedad  en  el  sistema  educativo  español  del
aprendizaje de una segunda lengua extranjera.
 Reforzar y modernizar la formación profesional dual adecuándola a las
exigencias de nuestro modelo productivo.
 Incorporar a la legislación básica de un Plan de emergencia educativa
para  situaciones  de  catástrofes,  crisis  sanitarias  o  contaminaciones
graves.

10-Apoyar  el  recurso  de  inconstitucionalidad  anunciado  por  el  Partido
Popular contra la LOMLOE para garantizar que no se vulneran derechos
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recogidos  en  nuestra  Carta  Magna  como  la  libertad  de  elección  o  el
derecho a recibir educación en castellano, lengua oficial de España según
marca el Art 3 de la Constitución.

11- Dar traslado de este acuerdo al Presidente del Gobierno y a la Ministra
de Educación y Formación Profesional, así como a los portavoces de los
grupos políticos con representación en el Congreso de los Diputados.“

El Ple de la Corporació, per sis vots a favor (quatre dels regidors del grup
municipal Popular i dos dels regidors del grup municipal Ciudadanos), i quinze
vots en contra, (deu vots dels regidors del grup municipal Socialista i cinc vots
dels regidors del grup municipal Xàtiva Unida), ACORDA: No aprovar la moció
presentada.

La presidència dóna la paraula als portaveus dels grups polítics municipals, i
es produeixen les següents intervencions:

- La Sra. Maria Beltran Ferrero, regidora del grup municipal Ciudadanos,
manifesta que el sentit del vot dels membres del seu grup serà a favor, i
fa una explicació de les falsedats que segons el seu criteri s'han dit a
favor de la nova llei d'educació LOMLOE, i defensa el dret a la llibertat de
triar  la llengua en l'educació del  nostre fills.  Respecte de la  ciutat  de
Xàtiva deixa en l'aire una incògnita sobre que ocorrerà amb l'entrada en
vigor d'aquesta llei, amb el centre d'educació especial Pla de Mesquita.

- La Sr. Maria José Pla Casanova, portaveu del grup municipal Popular,
manifesta que el sentit del vot dels membres del seu grup serà a favor, i
fa una critica a la nova llei d'educació, dient que s'ha tramitat d'esquena a
la comunitat educativa i la societat en general, amb falta de diàleg, de
consens  i  de  transparència,  l'educació  és  el  bé  més  preuat  d'una
societat,  basat  en  la  llibertat  de  decidir.  La  LOMLOE és  un  projecte
antiquat,  que  no  dóna  resposta  als  desafiaments  de  les  noves
generacions,  i  pel  que es  proposa la  seua modificació  en els  termes
descrits en aquesta moció.

- La Sra. M. Amor Amorós Giménez, regidora del grup municipal Xàtiva
Unida, manifesta que el sentit del vot dels membres del seu grup serà en
contra, ja que no estem d'acord amb els arguments de la moció, encara
que compartim al necessitat de buscar un major consens, a pesar que
aquesta nova llei, té moltíssim més consens que la llei anterior. Fa una
exposició  de  les  falsedats  que  s'han  dit  en  contra  de  esta  nova  llei
d'educació LOMLOE, i demana que vaja acompanyada del Pressupost
necessari  per  a  dur  a  terme  la  seua  implantació,  i  proveïsca  dels
recursos necessaris tant humans com materials a l'educació ordinària.
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-  La  Sra.  Xelo  Angulo  Luna,  regidora  del  grup  municipal  Socialista,
manifesta que el sentit del vot dels membres del seu grup serà en contra,
per les inexactituds que s'estan difonent per a intentar confondre a la
ciutadania quan entre en vigor la nova llei. Entre altres, l'assignatura de
Religió  que  no  desapareix,  passara  a  ser  no  avaluable,  l'educació
especial que camina cap a una major integració, s'unifiquen criteris de
lliure elecció de centres educatius, bé públics o concertats, i com no, la
llibertat de triar en quina llengua rebran l'educació dels nostres fills. És un
debat fals, on es busca el rèdit polític.

- La Sr. Maria José Pla, demana la paraula en torn de replica, en primer
lloc donar les gràcies al grup municipal Ciudadanos pel seu suport, i per
a puntualitzar algunes qüestions de la seua intervenció per al·lusions de
les  intervencions anteriors, i posa l'accent en que s'ha perdut una nova
oportunitat de consensuar una llei entre tota la comunitat educativa.

El  Sr.  Alcalde  dóna  per  finalitzat  el  tractament  d'aquest  punt,  procedint  a
realitzar  la  votació  sobre  l'acord  proposat,  de  tot  això,  es  pot  consultar  i
escoltar en el fitxer d'àudio adjunt al document "punt.11.mp3" i en el vídeo que
podrà copiar l'enllaç en el seu navegador web per a la reproducció. 

Vídeo: video.punt.11

12. Despatx Extraordinari.

El  secretari  assenyala  que  per  a  tractar  el  assumpte  següent,  segons
s'estableix en l’article 83 del RD 2568/1986 en el que s'aprova el Reglament
d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de las Entitats Locals, cal acord
de declaració d’urgència al no haver-hi estat inclòs l’assumpte en l'ordre del
dia.

El Ple per unanimitat acorda, declarar la urgència i acceptar el tractament de
l’assumpte proposat.

Expedient  10428/2020.  Moció  Declaració  Institucional  sobre  el  Sàhara
Occidental.

Favorable Tipus de votació:   Ordinària  
- A favor: 16.

 10 dels membres del Grup Socialista,

   4 dels membres del Grup Popular, i
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   2 dels membres del Grup Ciudadanos.
- En contra: 5.

   5 dels membres del Grup Xàtiva Unida.
- Abstencions: 0.
- Absents: 0.

El  Sr.  President  informa,  de  la  presentació  de  la  moció pel  grup municipal
Socialista.

Es sol·licita informe verbal del secretari  sobre la naturalesa de les mocions
institucionals.

El secretari informa i tot seguit es procedeix a donar lectura d'aquesta, sent el
tenor literal de la mateixa el següent:

"DECLARACIÓ INSTITUCIONAL SOBRE EL SÀHARA OCCIDENTAL

Davant l’escalada de tensió els darrers dies a la zona del Guerguerat,
l’Ajuntament de Xàtiva fa una crida a mantenir l’alto el foc acordat el 1991 i
supervisat  per  la  MINURSO,  a  la  responsabilitat  i  la  contenció  i  el
cessament de qualsevol tipus de violència.

Així mateix, l’Ajuntament de Xàtiva reitera la necessitat de rellançar el
procés de negociació entre les parts per tal d’implementar una eixida justa al
conflicte  que  siga  pacífica,  respectuosa  amb  la  legalitat  internacional  i
acceptable per les parts, d’acord el que està establert reiteradament per les
resolucions del Consell de Seguretat de les Nacions Unides.

A més a més, l’Ajuntament de Xàtiva sol·licita al Govern d’Espanya
que  impulse,  en  el  marc  de  l’ONU  i  d’acord  amb  la  Unió  Europea,  la
reactivació  de  la  Missió  per  al  Referèndum  del  Sàhara  Occidental
(MINURSO).

L’Ajuntament  de  Xàtiva  reafirma  el  seu  compromís  de  suport
humanitari  i  de cooperació internacional  amb el  poble sahrauí  per tal  de
pal·liar  les  mancances d’aliments  i  dels  productes  de primera  necessitat
que, a dia de hui, es veuen agreujades per la situació de pandèmia sanitària
que patim a escala global.“

Pel Ple de l'Ajuntament, s’adopta els següents ACORDS:

Primer.- Aprovar  la  moció  en  tots  els  seus  termes,  tant  expositius  com
dispositius.
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Segon.- Donar  trasllat  de  la  present  declaració  Institucional  al  Govern
d’Espanya.

La presidència dóna la paraula als portaveus dels grups polítics municipals, i
es produeixen les següents intervencions:

- La Sra. Maria Beltran Ferrero, regidora del grup municipal Ciudadanos,
manifesta que el sentit del vot dels membres del seu grup serà a favor, i
dóna suport a la declaració institucional, condemnant l'actitud del Rei del
Marroc, i considera que Espanya no pot desentendre's de donar tot el seu
suport  al  procés establit  per la Nacions Unides, en definitiva suport  al
poble Sahrauí i respecte a les resolucions internacionals.

-  El  Sr.  Eduardo  Llopis  Arnero,  regidor  del  grup  municipal  Popular,
manifesta que el sentit del vot dels membres del seu grup serà a favor, ja
que  aquesta  moció  s'ajusta  més,  al  paper  que  correspon  a  una
Administració Local, on es condemna el conflicte, però no en els termes
en que es manifesta els punts d'acord de la moció de Xàtiva Unida, i no
comprometent els interessos a nivell internacional del nostre país.

- El Sr. Alfred Boluda Perucho, regidor del grup municipal Xàtiva Unida,
manifesta que el sentit del vot dels membres del seu grup serà en contra,
i  reitera  que  la  moció  presentada  per  Xàtiva  Unida  es  la  mateixa
presentada  i  aprovada  en  corporacions  anteriors  de  este  ajuntament.
S'avergonyeix del  tenor  de la  moció,  s’ha fet  una declaració  molt  poc
valenta i poc compromesa, salvar l’expedient, en definitiva una declaració
institucional descafeïnada.

-  La  Sra.  Xelo  Angulo  Luna,  regidora  del  grup  municipal  Socialista,
manifesta que el sentit del vot dels membres del seu grup serà a favor, i
crida al  cessament de tota mena de violència.  Condemna el  que està
ocorrent al Sàhara i apel·la a la negociació i a la superació del conflicte.
Mostra tot el suport al poble Sahrauí.

El  Sr.  Alcalde  dóna  per  finalitzat  el  tractament  d'aquest  punt,  procedint  a
realitzar  la  votació  sobre  l'acord  proposat,  de  tot  això,  es  pot  consultar  i
escoltar en el fitxer d'àudio adjunt al document "punt.12.mp3" i en el vídeo que
podrà copiar l'enllaç en el seu navegador web per a la reproducció. 

Vídeo: video.punt.12
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B) ACTIVITAT DE CONTROL 

DACIÓ DE COMPTES.

13. Resolucions d’Alcaldia.

En  compliment  del  que  preceptua  el  vigent  Reglament  d'Organització,
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, de 28 de novembre de
1986, en l'article 53.1, en relació amb el 42, als efectes de control i fiscalització
previstos en l'article 22.2 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, es dona compte en la
sessió plenària de les següents Resolucions del Sr. Alcalde-President:

- Números des del  1207 fins al  1376 corresponents al mes d’octubre de
2020.

L'Ajuntament en Ple en queda assabentat.

La presidència dóna la paraula als portaveus dels grups polítics municipals, i
no  es  produeix  cap  intervenció.  Podrà  copiar  l'enllaç  del  vídeo  en  el  seu
navegador web per a la reproducció.

Vídeo: video.punt.13.

14. Matèries delegades en la Junta de Govern Local.

El  Sr.  Secretari  dona  compte  dels  assumptes  que  van  ser  tractats  per
delegació del plenari en la Junta de Govern Local, a més de dictaminats per
les corresponents Comissions Informatives, i que son els  següents:

- Expedient 8357/2020. Reconeixement extrajudicial de crèdits: 6ª Relació
d'obligacions procedents d'exercicis tancats amb dotació pressupostària en
orige. (Junta de Govern Local del 19 d’octubre de 2020).

- Expedient 2081/2019. Ratificació de la modificació del Lot 1 del contracte
de serveis de porteria, control d’accessos i informació pública, serveis de
conservació  i  manteniment  de  les  instal·lacions  esportives  municipals  i
neteja del Poliesportiu Municipal «Les Pereres».(Junta de Govern Local del
28 de setembre de 2020).

-  Expedient  7401/2020.  Aprovació  del  preu  públic  a  incorporar  en
l’Ordenança Fiscal de Conservatori de Música «Lluís Milà» en relació amb
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la  quota  del  Mètode Suzuki  -  preu públic  de  matrícula  anual.  (Junta  de
Govern Local del 28 de setembre de 2020)

El Ple de la corporació  és dóna per assabentat dels acords de la Junta de
Govern Local.

La presidència dóna la paraula als portaveus dels grups polítics municipals, i
no  es  produeix  cap  intervenció.  Podrà  copiar  l'enllaç  del  vídeo  en  el  seu
navegador web per a la reproducció.

Vídeo: video.punt.14.

15. BANS dictats per l’ Alcaldia de mesures per a contindre la propagació
d'infeccions causades per COVID-19 a XÀTIVA.

En compliment del qual obliga l'article 21.1.m) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril,
reguladora de les bases del règim local, el Sr. Secretari dóna compte de les
Resolucions  d'Alcaldia  dictades,  en  relació  amb  la  situació  d'emergència
Sanitària a conseqüència del COVID-19:

-  Ban - Mesures per a contindre la propagació d’infeccions causades per
COVID-19 a Xàtiva, de data 2 de novembre de 2020.

-  Ban -  Prorroga  mesures  per  a  contindre  la  propagació  d’infeccions
causades pel COVID-19 a Xàtiva, de data 17 de novembre de 2020,

L'Ajuntament en Ple en queda assabentat.

- El Sr. Alcalde pren la paraula, per informar del pròxim bàndol de reobertura
d'espais públics, si les dades evolucionen positivament.

A continuació la presidència dóna la paraula als portaveus dels grups polítics
municipals, i no es produeix cap intervenció. Podrà copiar l'enllaç del vídeo en
el seu navegador web per a la reproducció.

Vídeo: video.punt.15.

C) PRECS I PREGUNTES 
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El Sr. President, dona pas al torn de precs i preguntes, no havent-se formulat
cap per escrit, abans de la data de la convocatòria, i no havent-hi cap pregunta
pendent de contestar del ple anterior, es procedeix a obrir el torn als regidors
presents en la sessió.

Pregunta_1:

- La Sra. Pilar Garcia, regidora del Grup Municipal Popular, pregunta sobre
quant  es podran adquirir  els bons al  consum de la  segona fase del  Pla
Reactivem Xàtiva?

- El Sr. Alcalde li respon que s’està acabant de tancar la  liquidació de la
primera fase, i eixí poder començar amb la segona fase, i que segurament
serà possible adquirir el bons abans del dia 15 de desembre pròxim.

Pregunta_2:

-  El  Sr.  Marco A.  Sanchis,  regidor  del  Grup Municipal  Popular,  pregunta
sobre la situació del  obra de rehabilitació de la  Antiga Estació  de la via
d’Alcoi, com a conseqüència de la renuncia de l’empresa adjudicatària?

- Li respon el Sr. Ignacio Reig, regidor Delegat d’Obres, que l'empresa a
manifestat  la  seua  intenció  de  renunciar,  ja  que  no  està  capacitada
tècnicament per a la realització d'aquestes obres i caldrà tornar a licitar-les.

Pregunta_3:

-  El  Sr.  Marco A.  Sanchis,  regidor  del  Grup Municipal  Popular,  pregunta
sobre alguns aspectes que s’han seguit en el procediment de contractació
del muntatge del Belem?

-  Li  respon  el  Sr.  Ricardo  Martínez,  regidor  Delegat  de  Serveis  Públics
Municipals, que l'expedient al qual s'està al·ludint en la seua pregunta, està
cancel·lat per error de procediment.

Pregunta_4:

-  El  Sr.  Marco A.  Sanchis,  regidor  del  Grup Municipal  Popular,  pregunta
sobre  la  invitació  a  una  empresa  en  concret  per  a  realitzar  l’obra  del
muntatge del Belem?

-  Li  respon  el  Sr.  Ricardo  Martínez,  regidor  Delegat  de  Serveis  Públics
Municipals, que la informació que li demana no li consta.

Pregunta_5:
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-  El  Sr.  Marco A.  Sanchis,  regidor  del  Grup Municipal  Popular,  pregunta
porque  se  invita  a  empreses  de  fora,  si  en  reactivem  es  va  dir  que  a
empreses de Xàtiva?

- El Sr. Alcalde li respon que manté l'afirmació feta en el seu moment de
contractar a empreses de Xàtiva sempre que siga possible.

Pregunta_6:

-  El  Sr.  Marco A.  Sanchis,  regidor del  Grup Municipal  Popular,  pregunta
sobre unes subvencions relacionades en activitats de matèria juvenil, que
estan excloses de la resolució publicada?

-  Li  respon la  Sra.  Lena Baraza,  regidora  delegada  Joventut,  Educació,
Participació i Dona i igualtat, que s’està en període de reclamació, perquè
no estem d’acord amb el motiu de l'exclusió.

Pregunta_7:

- La Sra. Cesca Chapi, regidora del Grup Municipal Xàtiva Unida, pregunta
quan este previst reunir a la Comissió de Seguiment del II Pla d’Igualtat,
respecte de la ultima modificació de la RPT?

-  Li  respon la  Sra.  Lena Baraza,  regidora  delegada  Joventut,  Educació,
Participació  i  Dona  i  igualtat,  ara  mateix  no  el  puc  contestar,  però
pròximament et donaré aquesta informació.

Pregunta_8:

- La Sra. Cesca Chapi, regidora del Grup Municipal Xàtiva Unida, pregunta
pregunta sobre si es pensa posar contenidors de recollida d'oli en Bixquert i
el Carraixet?

- El Sr. Alcalde li respon que el tema se esta revisant, perquè hi han una
serie de lloc plantejats però no esta tancat encara.

Pregunta_9:

- La Sra. Cesca Chapi, regidora del Grup Municipal Xàtiva Unida, pregunta
que després de reunir-se l'Associació de Castells, quines inversions estan
previstes per al Castell de Xàtiva, en concret en la entrada del Socorro per
la part de darrere?

- Li respon el Sr. Alcalde, que l’associació de Castells no fa inversions, on
s’està reclamant es, a la Generalitat Valenciana un Pla director d’inversions,
qui és la propietària del castell.
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El Sr.  Alcalde dóna per finalitzat el  tractament d'aquest apartat,  que es pot
consultar i escoltar en el fitxer d'àudio adjunt al document "Apartat C).mp3" i en
el  vídeo que podrà copiar l'enllaç en el  seu navegador web per  a la seua
reproducció. 

Vídeo: video.Apartat C).

I no havent-hi més assumptes a tractar, el senyor Alcalde alça la sessió, i
s’estén la present acta per mi, el Secretari, amb el seu vist-i-plau. 

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT 
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